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Datum för justering 2024-12-17 
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§ 1 
Närvarorätt  
MF 2023/136 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att medge närvarorätt vid 
dagens sammanträde till Arne Jamtrot, Anne Lagerqvist, Mia 
Sklenar och Luis Lopez. 
 

Sida 3 (24)



 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-12-10 

§ 2 
Val av justerare och tid för justering  
MF 2023/137 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden utser Fredrik Pettersson (S) att 
tillsammans med vice ordföranden Elin Hjelmestam (L) justera 
dagens protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 17 december 2024. 
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§ 3 
Anmälan av föregående protokoll  
MF 2023/138 
 

Beslut  
Protokoll 9/2024 från miljö- och hälsoskyddsnämndens 
sammanträde den 5 november 2024 anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2023/138-27 (Signerad) Protokoll MHN 2024-11-05 §§ 
1-8, 11, 14-15(1801459) 

 MF 2023/138-26 (Signerad) Protokoll MHN 2024-11-06 §§ 
9, 10, 12, 13(1791410) 
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§ 4 
Anmälan av inkomna skrivelser till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden  
MF 2023/139 
 

Beslut  
Inkomna skrivelser m.m. till miljö- och hälsoskyddsnämnden 
anmäls. 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2023/139-63 §16 den 4 november 2024, 
Kommunfullmäktige System för intern klimatväxling för 
tjänsteresor med flyg för Stockholms stad(1796239) 

 MF 2023/139-63.1 R1 Utl System för intern klimatväxling 
för tjänsteresor med flyg(1774672) 

 MF 2023/139-64 §31 den 2 december 2024, 
Kommunfullmäktige Uppföljning av budget 2024 - 
Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 
augusti(1828540) MHN 10.2 

 MF 2023/139-64.1 R1 Utl Uppföljning av budget 2024 - 
Tertialrapport 2 med delårsbokslut per den 31 
augusti(1784970) 
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§ 5 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen  
MF 2023/140 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att godkänna 
redovisningen av delegationsbeslut fattade inom 
miljöförvaltningen från och med den 12 oktober 2024 till 
och med den 15 november 2024. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2023/140-34 05 Anmälan av beslut fattade på delegation 
 MF 2023/140-34.1 Delegationslista MHN 2024-12-10 
 MF 2023/140-34.2 Anställningsbeslut MHN 2024-12-10 
 MF 2023/140-34.3 Tilldelningsbeslut MHN 2024-12-10 
 MF 2023/140-35 2023-25693 Överklagande av beslut i 

ärende nr 54022-2024 MHN 10.2 
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§ 6 
Anmälan av protokoll från rådet för funktionshinderfrågor  
MF 2023/141 
 

Beslut  
Inget protokoll finns att anmäla vid dagens sammanträde. 
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§ 7 
Reviderad godstrafikplan  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/978 
Dnr 2024-21323 
MF 2024/136 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Elin Hjelmestam (L) och samtliga ledamöter 
för Moderaterna reserverar sig med hänvisning till sitt förslag. 
  

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 

1. Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), Tapani 
Juntunen (SD) och Ashna Ibrahim (C) föreslår (se beslutet). 
  

2. Vice ordföranden Elin Hjelmestam (L) och Torbjörn Erbe 
m.fl. (M) föreslår att nämnden beslutar enligt följande: 

  
a. Att godstrafikplanen revideras med en tydlig handlingsplan 
med delmål och tidsramar för genomförandet av elektrifiering 
och andra åtgärder. 
b. Att planen innehåller en detaljerad strategi för att öka 
vattenvägstransporter och samordning med järnväg. 
c. Att godstrafikplanen innehåller en plan för incitament för 
andra fossilfria drivmedel parallellt med elektrifiering. 
d. Att en klimatkalkyl tas fram för att kunna mäta effekten av 
godstrafikplanens åtgärder och följa upp framstegen mot 
klimatmålen. 
e. Att därutöver anföra följande: 
  
Liberalerna och Moderaterna välkomnar den reviderade 
godstrafikplanen. Ett starkt fokus på elektrifiering anser vi är 
centralt för en utsläppsfri innerstad till 2030 och en fossilfri 
stad till 2040. Vi ställer sig bakom satsningen på ökad 
laddinfrastruktur och tydlig styrning genom upphandlingar 
och regleringar. Möjligheten att utnyttja eldrivna fordon för 
tysta off peak-transporter är en särskilt god lösning för att 
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minska trängsel och buller, vilket också främjar stadens 
miljömål. 
  
Innovation, ny teknik och samverkan mellan staden och 
näringslivet är viktigt för att främja en hållbar omställning, 
därför är det positivt att detta betonas i det reviderade 
förslaget.  Utöver det är förslagen att flytta godstransporter 
från väg till vattenvägar och järnväg en god strategi för att 
minska koldioxidutsläpp och trängsel i stadens infrastruktur. 
  
Men trots godstrafikens ambitiösa mål för elektrifiering och 
fossilfrihet saknas detaljerade tidsplaner för hur och när 
specifika mål ska uppnås. Detta menar vi kommer försvåra 
uppföljning och ansvarstagande och behöver därmed 
förtydligas. 
  
Även om vattenvägar lyfts fram som en lösning, finns få 
konkreta förslag för att öka användningen av sjötransporter, 
där ser våra partier att ekonomiska incitament eller 
anpassningar av regelverk skulle underlätta övergången från 
land till vattentransport. 
  
Liberalerna och Moderaterna ser, likt förvaltningen att 
biogas, bränsleceller och andra fossilfria drivmedel nämns 
men inte får lika stor tyngd som elektrifiering. Detta är en 
brist i godstrafikplanen, eftersom elektrifiering inte kan lösa 
alla transportbehov här och nu. 
  
Slutligen, efterfrågar vi en klimatkalkyl för de föreslagna 
åtgärder som nämns. Utan en klimatkalkyl är det svårt att 
avgöra hur väl förslagen bidrar till stadens övergripande 
miljömål. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), Tapani 
Juntunen (SD) och Ashna Ibrahim (C). 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/136-3 07 2024-21323 Reviderad godstrafikplan 
 MF 2024/136-3.1 07 2024-21323 Bilaga 1 Reviderad 

Godstrafikplan 
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§ 8 
Naturvårdsverkets redovisning av regeringsuppdrag om 
förslag på förordningsändringar som möjliggör ett mer 
effektivt främjande av icke-publik laddinfrastruktur  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/1166 
Dnr 2024-21900 
MF 2024/138 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/138-2 08 2024-21900 Remiss icke publik laddning 
 MF 2024/138-2.1 08 2024-21900 Bilaga 1 Remiss icke 

publik laddning 
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§ 9 
Motion av Jan Jönsson (L) och Anne-Lie Elfvén (L) om att 
utreda möjligheten till bad i Hammarby sjöstad  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/941 
Dnr 2024-20326 
MF 2024/126 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation 
Vice ordföranden Elin Hjelmestam (L) reserverar sig mot beslutet 
med hänvisning till sitt förslag. 
  

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 

1. Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), 
Torbjörn Erbe m.fl. (M), Tapani Juntunen (SD) och Ashna 
Ibrahim (C) föreslår (se beslutet). 
  

2. Vice ordföranden Elin Hjelmestam (L) föreslår att nämnden 
beslutar enligt följande: 

  
a. Att bifalla motionen. 
b. Att staden genomför nödvändiga åtgärder för att tillskapa 
en badplats i Hammarby sjöstad. 
c. Att därutöver anföra följande: 
  
Liberalerna vill skapa fler badplatser i Stockholm, genom fler 
badmöjligheter höjer vi även stockholmarnas livskvalitet. 
Genom fler badplatser i stadsmiljö ges människor en unik 
möjlighet att koppla av och utöva fysisk aktivitet nära sina 
bostadsområden. Detta skulle bidra till att skapa en närhet till 
natur och vatten och ha en positiv effekt på både psykisk och 
fysisk hälsa. I en snabbt växande stad som Stockholm vill vi 
Liberaler ha flera av dessa oaser för både rekreation och 
gemenskap. 
  
Framför allt hos barn och unga ser Liberalerna att fler urbana 
badplatser skulle bidra till att fler får en ökad simkunnighet. 

Sida 12 (24)



 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-12-10 

Att kunna simma är inte bara en värdefull färdighet, utan 
också en fråga om säkerhet. Fler badplatser i områden som 
Hammarby Sjöstad skulle göra det möjligt för fler barn att 
lära sig simma utan att behöva ta sig långt från sitt 
bostadsområde. 
  
Utöver detta fyller badplatser även social funktion. De 
fungerar som naturliga mötesplatser för människor med olika 
bakgrunder där de kan mötas och umgås. I en stad som 
Stockholm, där bostadsområden kan vara socialt och 
ekonomiskt segregerade, menar Liberalerna att bostadsnära 
badplatser kan bidra till att stärka gemenskap och 
inkludering. Detta är särskilt relevant i Hammarby Sjöstad, 
som har en urban och vattennära karaktär och kan bli en 
modell för hållbar stadsutveckling. 
  
Därför vill Liberalerna att staden gör en viktig miljöinsats för 
att restaurera områden som Hammarby. Med rätt insatser kan 
Hammarby Sjöstad bli en attraktiv destination för bad och 
rekreation, samtidigt som det visar på Stockholms förmåga att 
möta både invånarnas behov och stadens miljöutmaningar. 

  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), 
Torbjörn Erbe m.fl. (M), Tapani Juntunen (SD) och Ashna Ibrahim 
(C). 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/126-2 09 2024-20326 Motion om att utreda 
möjligheten till bad i Hammarby sjöstad 

 MF 2024/126-2.2 09 2024-20326 Bilaga 1 Motion om att 
utreda möjligheten till bad i Hammarby sjöstad 

 MF 2024/126-2.1 09 2024-20326 Bilaga 2 Handlingsplan för 
nya bad 2022 
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§ 10 
Motion av Jonas Naddebo (C) om att avskaffa det 
generella badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och 
anlägga fler bad  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/811 
Dnr 2024-20406 
  
MF 2024/125 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation 
Ashna Ibrahim (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
  

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 

1. Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), vice 
ordföranden Elin Hjelmestam (L), Torbjörn Erbe m.fl. (M) 
och Tapani Juntunen (SD) föreslår (se beslutet). 
  

2. Ashna Ibrahim (C) föreslår att nämnden beslutar att bifalla 
motionen i sin helhet, samt att därutöver anföra följande: 

  
Centerpartiet har länge jobbat för att göra det fantastiska 
vatten vi har i Stockholm tillgängligt för så många som 
möjligt. Det har bland annat resulterat i en strategi för 
levande kajer, nya bastuflottar och upprustade strandbad.  
  
Att tillgängliggöra det fantastiska vatten som finns i hela 
staden och identifiera outnyttjade möjligheter är en viktig 
pusselbit i utvecklingen av Stockholm som en grön, hållbar 
och attraktiv stad för invånare och besökare. Därför är det 
förstås glädjande att ett antal platser nu möjliggörs för bad. 
Ett litet steg i rätt riktning. Centerpartiet går dock betydligt 
längre och har identifierat hela 23 platser i Stockholm som 
gör sig bra för nya badplatser.   
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Förvaltningens konstaterar i sina synpunkter och förslag att 
bestämmelser om badförbud mycket riktigt är en fråga som 
kommunen själv förfogar över. Vilket vi tolkar som att det 
endast är viljan som behövs för att avskaffa det generella 
badförbud som råder i Stockholm idag. Vidare tycker vi det 
är tråkigt och ambitionslöst att förvaltningen överhuvudtaget 
inte kommenterar vårt förslag om att få 175 nya badstegar på 
plats runt omkring i staden.  
  
Centerpartiet är övertygade om att staden både kan och borde 
göra ännu mer för att tillvara de outnyttjade badmöjligheter 
som finns i Stockholm. Centerpartiet anser därför att det är 
hög tid att häva det generella badförbudet som idag råder, 
öppna fler bad och få badstegarna på plats för att bättre 
tillgängliggör Stockholms vatten.  

  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), vice 
ordföranden Elin Hjelmestam (L), Torbjörn Erbe m.fl. (M) 
och Tapani Juntunen (SD). 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/125-2 10 2024-20406 Motion om att avskaffa det 
generella badförbudet i stadens ordningsföreskrifter och 
anlägga fler bad 

 MF 2024/125-2.1 10 2024-20406 Bilaga 1 Motion om att 
avskaffa det generella badförbudet i stadens 
ordningsföreskrifter och anlägga fler bad 

 MF 2024/125-2.2 10 2024-20406 Bilaga 2 Handlingsplan för 
nya bad 2022 
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§ 11 
Motion av Jonas Naddebo (C) och Svante Linusson (C) 
om att göra 3-30-300-regeln till norm i Stockholms stad  
Remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2024/918 
Dnr 2024-20241 
MF 2024/124 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner 
miljöförvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Reservation 
Ashna Ibrahim (C) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
  

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 

1. Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), vice 
ordföranden Elin Hjelmestam (L), Torbjörn Erbe m.fl. (M) 
och Tapani Juntunen (SD) föreslår (se beslutet). 
  

2. Ashna Ibrahim (C) föreslår att nämnden beslutar att delvis 
bifalla förvaltningens förslag till beslut, samt att därutöver 
anföra följande: 

  
Det är glädjande att förvaltningen anser att 3-30-300-regelens 
riktlinjer med fördel kan vägas in i arbetet med att ta fram en 
trädpolicy samt utgöra ett användbart och praktiskt underlag i 
det fortsatta utredningarbetet kopplat till målsättningen om 30 
procent krontäckningsgrad.  
  
Vidare finns det många positiva aspekter som lyfts i 
förvaltningens remissvar. Det är exempelvis bra att 
Stockholm har som mål att krontäckningsgraden ska öka till 
30 procent, vilket är i linje med motionens ambitioner. 
Samtidigt vet vi att denna fördelning är väldigt ojämn i 
staden. Krontäckningsgraden på de hårdgjorda ytor som 
trafikkontoret ansvarar för är enbart är 12 procent vilket är för 
lågt. 
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Motionen syftar till att ge hela Stockholm stad en grönare 
profil, inte att enbart lyfta områden som idag har en stor andel 
grönska.  
  
En annan positiv aspekt är att staden arbetar med närhet till 
grönområden och har en ambition om att park- och 
naturområden ska finnas tillgängliga inom 200 meter från 
bostaden. 200 meter till ett grönområde är bättre än 300 meter 
och det är såklart positivt att stadens ambition är än högre än 
vad motionen ger uttryck för. Dock gäller det också att 
införliva ambitionerna. 
  
Enligt siffror från miljöbarometern i Stockholms stad som 
publicerades 2009 har 71 procent av alla stockholmare en 
grön oas inom 200 meter och 91 procent har det inom 300 
meter. Det är glädjande, dock är dessa siffror ett och ett halvt 
decennium gamla och uppdaterade siffror skulle behövas för 
att analysera dagens läge. Därtill finns det ingen tydlig 
definition om vilka grönområden som innefattas i denna 
mätning. Vi vill se att Stockholmare har tillgång till 
kvalitativa grönområden, inte enbart buskage eller 
gräsmattor.  

  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av Fredrik Pettersson m.fl. (S), Deniz Butros m.fl. (V), vice 
ordföranden Elin Hjelmestam (L), Torbjörn Erbe m.fl. (M) 
och Tapani Juntunen (SD). 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/124-2 11 2024-20241 Motion om att göra 3-30-
300-regeln till norm i Stockholms stad 

 MF 2024/124-2.1 11 2024-20241 Bilaga Motion om att göra 
3-30-300-regeln till norm i Stockholms stad 
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§ 12 
Miljöövervakning i Mälaren 2023  
Rapport från provtagningar och studier i Mälaren genomförda 
på uppdrag av Mälarens vattenvårdsförbund under 2023 
Dnr 2024-18942 
MF 2024/142 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner anmälan av 
Rapport Fokus på Mälaren 2023. 
  

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 
tjänsteutlåtandet för kännedom till Mälarens 
vattenvårdsförbund. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Elin Hjelmestam (L), Torbjörn Erbe m.fl. (M) och 
Ashna Ibrahim (C) med stöd av Tapani Juntunen (SD) lämnar 
särskilt uttalande enligt följande: 

  
Moderaterna är oroliga över resultatet i 
Vattenvårdsförbundets rapport. Mälarens vattenstatus är inte 
tillräckligt god. Övergödning, sedan länge uppkomna 
problem som behöver hanteras till följd av århundranden av 
industriell aktivitet som lett till farliga utsläpp och förgiftning 
samt mer nyligen tillkomna hot av exempelvis invasiva arter. 
Detta riskerar dricksvattenkvaliteten och kan ha en direkt 
negativ inverkan på människors hälsa. 
  
Det är med andra ord viktigt att vi så snart som möjligt gör 
det som vi kan för att förbättra vattenkvaliteten i Mälaren. För 
det krävs samverkan, forskning och förslag på vad Stockholm 
med flera andra aktörer behöver göra. Stockholms kommun 
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är genom sitt medlemskap i Vattenvårdsförbundet redan med 
i undersökningar men mer måste göras och det också fortare. 
  
Larmen kopplade till PFAS har blivit allt fler och behöver tas 
på allvar. Här vill vi särskilt påtala den allt mer unisona 
forskarkåren vad gäller de oroväckande konsekvenserna av 
dels PFAS, dels även antibiotikaresistens och 
mikroföroreningar. 
  
Stockholm ligger i stor utsträckning i framkant vad gäller 
lokalt miljöarbete – inte minst kopplat till att säkra god 
vattenkvalitet. Men för att Stockholm även framgent ska vara 
en hälsosam och bra plats att bo på behöver ambitionerna vad 
gäller vattenkvalitet höjas. 
  
Det behövs en plan för vilka konkreta åtgärder som behövs 
för att bland annat förbättra både den biologiska och kemiska 
statusen på vattnet samt säkra god badvattenkvalitet. Bland 
annat genom att minska förekomsten av invasiva arter och 
framför allt– minska förekomsten av PFAS och andra 
hälsovådliga ämnen i Mälaren. 

  
Tapani Juntunen (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Vi har tagit del av denna rapport från Mälarens 
vattenvårdsförbund, avseende år 2023. 
  
Vi noterar att det i vissa delar har skett en försämring 
gällande ekologisk status. 
  
Mälaren är vår gemensamma resurs för att kunna leverera 
vatten av god kvalitet till alla hushåll. Det är därför extra 
angeläget att prioritera upp just Mälaren och de vattensystem 
som starkast interagerar med Mälaren, i det fortsatta arbetet 
med att rena våra vattensystem. Vi har i tidigare sammanhang 
påtalat att vi anser att det finns brister i hur staden arbetar 
med frågor gällande vattenkvalitet, och det märks främst 
genom uteblivna resultat gällande förbättrad ekologisk och 
kemisk status. 

 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/142-1 12 2024-18942 Miljöövervakning i Mälaren 
2023 

 MF 2024/142-1.1 12 2024-18942 Bilaga 1 Fokus på Mälaren 
2023 
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§ 13 
Tyresåns vattenvårdsförbund  
Verksamhetsberättelse och miljöuppföljning 2023 
Dnr 2024-21465 
MF 2024/143 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner anmälan av 
Tyresåns vattenvårdsförbunds verksamhetsberättelse och 
miljöuppföljning för år 2023. 
  

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 
tjänsteutlåtandet för kännedom till Tyresåns 
vattenvårdsförbund. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/143-1 13 2024-21465 Tyresåns vattenvårdsförbund 
- VB och miljöuppföljning 2023 

 MF 2024/143-1.1 13 2024-21465 Bilaga 1 
Verksamhetsberattelse-2023_sign 

 MF 2024/143-1.2 13 2024-21465 Bilaga 2 Miljöuppföljning 
2023 
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§ 14 
Svealandskusten 2024 – årsrapport från Svealands 
kustvattenvårdsförbund  
Dnr 2024-21796 
MF 2024/144 
 

Beslut  
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt miljöförvaltningens 
förslag: 
  

1. Miljö- och hälsoskyddsnämnden godkänner anmälan av 
Svealands kustvattenvårdsförbunds årsrapport 
Svealandskusten 2024. 
  

2. Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar att översända 
tjänsteutlåtandet för kännedom till Svealands 
kustvattenvårdsförbund. 

 

Nämndens behandling av ärendet 
  
Framlagda förslag till beslut 
Nämnden föreslår (se beslutet). 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Elin Hjelmestam (L) finner att nämnden beslutar enligt 
förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Ashna Ibrahim (C) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  

Att vattenkvaliteten i Stockholms kustvatten avsevärt behöver 
förbättras är tyvärr ett välkänt faktum. Enligt Svealands 
kustvattenvårdsförbunds mätningar i Brunnsviken, Lilla 
Värtan och Strömmen 2023 klassas den ekologiska statusen 
som otillfredsställande i Brunnsviken och Lilla Värtan 
respektive dålig i Strömmen.  
  
Staden har tidigare tagit fram ett åtgärdsprogram för 
Riddarfjärden och Norrström som helt utelämnar för 
vattenkvaliteten helt avgörande faktorer som våra 
populationer av gäss, mellanskarv och gråsäl. Centerpartiet 
vill därför ännu en gång påminna den styrande majoriteten 
om vikten av att se hela den komplexa bild som avgör 
Östersjöns framtid. Inte minst den minskande tillgången på 
rovfisk. Framförallt har arterna strömming, storspigg, abborre 
och gädda visat sig ha stor betydelse för ekosystemet. 
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Strömmingen har till exempel haft en mycket viktig ekologisk 
roll genom att fungera som en länk mellan de minsta djuren i 
födoväven – djurplankton och små bottendjur – och större 
rovdjur.  
  
Centerpartiet förutsätter därför att framtida åtgärdsprogram, 
till skillnad mot det inkompletta rörande Riddarfjärden och 
Norrström, också kommer innehålla en viltförvaltningsplan 
för arterna mellanskarv och gråsäl. Dessa fiskätande rovdjur 
söker sig nämligen, på grund av strömmingsbrist i 
ytterskärgården, allt närmare staden och de kustvikar som 
utgör viktiga livsmiljöer för rovfisk. Ett exempel på detta är 
att antalet skarvar i Stora Värtan tredubblats sedan 2018. 
Inventeringen av skarvbon i Stora Värtan uppgick 3077 
stycken 2023 och till 2705 stycken 2024.  
  
Många faktorer påverkar ekosystemen i våra kustvatten. 
Centerpartiet anser det vara av yttersta vikt att den styrande 
majoriteten, till skillnad mot i idag, erkänner alla faktorer och 
i framtiden också vågar ta i de populistiskt mer obekväma 
frågorna rörande stadens viltförvaltning.  

 
Handlingar i ärendet 

 MF 2024/144-1 14 2024-21796 Årsrapport från Svealands 
kustvattenvårdsförbund 2024 

 MF 2024/144-1.1 14 2024-21796 Bilaga 1 Årsrapport 
Svealands kustvattenvårdsförbund_mindre 

 

Sida 22 (24)



 
 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-12-10 

§ 15 
Övrigt  
MF 2023/142 
 
Inga övriga frågor ställs vid dagens sammanträde. 
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§ 16 
Förvaltningschefens information  
MF 2023/143 
 
Ingen information lämnas vid dagens sammanträde. 
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